



Date: 7th December 2022

التاريخ: 7 ديسمبر 2022

Circular No. (07) of 2022 **Verification of the Bachelor's** **Degree of Applicants for** **Issuing Engineer's License**

تعميم رقم (07) لسنة 2022 **التحقق من شهادة البكالوريوس** **لمقدمي طلبات الترخيص لمهندس**

All Entities applying for Engineers' Licenses are hereby notified that pursuant to the Cabinet Resolution No. 2668-04, the following amendments in the Verification Process of the Bachelor's Degrees of Engineers, for Licensing them to work in the Kingdom Bahrain, have come into effect:

1. The Private Universities in Bahrain can endorse the Engineering Degrees awarded by them in coordination with the Higher Education Council of the Kingdom of Bahrain.
2. The Engineering Degrees awarded by Universities/Institutes in Foreign Countries shall be verified through one of the following verification agencies approved for the time being by the Council:
 - A. DataFlow Group – URL:
<https://corp.dataflowgroup.com/crpep>
 - B. QuadraBay – URL:
<https://crpep.quadrabay.com>
3. The applications requesting Engineers' Licenses shall include the following documents amongst others as listed on the Application Form:
 - A. Graduation Certificate.
 - B. Transcripts for all Semesters/years of study.
 - C. Declaration from the Applicant regarding the mode of study:
 - Full Time, or
 - Part Time, or
 - Distance Learning.

يود مجلس تنظيم مزاولة المهن الهندسية التعميم على جميع الجهات المتقدمة للحصول على تراخيص للمهندسين العاملين لديها بأنه بموجب قرار مجلس الوزراء رقم 2668-04، فإن التعديلات التالية قد دخلت حيز التنفيذ وذلك في عملية التحقق من شهادات البكالوريوس الخاصة بالمهندسين قبل أن يتم الترخيص لهم بمزاولة إحدى المهن الهندسية في مملكة البحرين:

1. تُعتمد الشهادات الهندسية التي تمنحها الجامعات الخاصة في البحرين عن طريق التنسيق مع مجلس التعليم العالي في مملكة البحرين.
2. يتم التحقق من الشهادات الهندسية التي تمنحها الجامعات أو المعاهد الواقعة خارج المملكة من خلال إحدى شركتي التحقق المعتمدين حالياً من المجلس:
 - أ. شركة DataFlow – الرابط:
<https://corp.dataflowgroup.com/crpep>
 - ب. شركة QuadraBay – الرابط:
<https://crpep.quadrabay.com>
3. يجب أن تتضمن استمارات طلب تراخيص المهندسين على المستندات التالية، من ضمن الوثائق الأخرى المطلوبة المدرجة في استمارة الطلب:
 - أ. شهادة التخرج.
 - ب. كشف الدرجات لجميع فصول/ سنوات الدراسة.
 - ج. إقرار من مقدم الطلب بخصوص طريقة الدراسة:
 - دوام كامل، أو
 - دوام جزئي، أو
 - تعلّم عن بُعد.



- D. Verification Report from one of the verification agencies mentioned in Point (2) above.
4. The verification and reporting process from the verification agencies mentioned in Point (2) above shall include:
- A. Validating the authenticity of the applicant's Bachelor's Degree in Engineering.
- B. Validating the Integrity of the Institute and the University awarding the applicant's Bachelor's Degree in Engineering using the country wise benchmarks and/or international benchmarks as applicable.
- C. Checking whether the applicant's degrees are also accepted by the Academic and Professional Accreditation Bodies of the respective countries as and where applicable.
- D. Checking whether the applicant's degrees have been obtained by
- Full-Time study, or
 - Part-Time Study, or
 - Distance Learning Programme.
5. Applicants who have recently obtained the verification reports from the aforementioned Verification Agencies shall ensure that the reports cover Points 4(A) to 4(D) above. If not, they shall request a comprehensive verification report from the Verification Agency which has issued the Verification Report and submit the same to the Council within three (3) months from the date of this Circular.
6. Endorsement from the Ministry of Education of the Kingdom of Bahrain as previously applicable, is now no longer required for the Engineering Degrees.
- د. تقرير التحقق الصادر من إحدى شركتي التحقق المذكورتين في النقطة (2) أعلاه.
4. يجب أن تشمل عملية التحقق والتقرير النهائي الصادر من شركتي التحقق المذكورتين في النقطة (2) أعلاه على ما يلي:
- أ. التحقق من صحة شهادة البكالوريوس في الهندسة لمقدم الطلب.
- ب. التحقق من اعتمادية الكلية والجامعة التي منحت شهادة البكالوريوس في الهندسة باستخدام معايير الجهات المختصة في الدولة و/أو المعايير الدولية حسب الأحوال.
- ج. التحقق مما إذا كانت شهادات مقدم الطلب معتمدة أيضًا من قبل هيئات الاعتماد الأكاديمي والمهني في البلدان المعنية حسب الأحوال.
- د. التحقق حول كيفية الدراسة للحصول على الشهادة من خلال:
- دراسة بدوام كامل، أو
 - دراسة بدوام جزئي، أو
 - برنامج التعلم عن بُعد.
5. يجب على مقدمي الطلبات الذين حصلوا مؤخرًا على تقارير التحقق من إحدى شركتي التحقق المذكورتين أعلاه التأكد من أن التقارير تغطي النقاط 4 (أ) إلى 4 (د) أعلاه. وفي حالة أن التقرير لا يغطي جميع النقاط أعلاه؛ فيجب عليهم طلب تقرير تحقق شامل من شركة التحقق التي أصدرت تقرير التحقق ومن ثم تقديمه إلى المجلس في غضون ثلاثة (3) أشهر من تاريخ هذا التعميم.
6. في ضوء الإجراءات الواردة أعلاه، فإن التصديق على الشهادة من قبل وزارة التربية والتعليم كما كان معمول به سابقًا لم يعد مطلوبًا من قبل المجلس الآن.



7. Applicants who were conditionally licensed subject to submission of endorsement of their Bachelor's Degree in Engineering from the Ministry of Education of the Kingdom of Bahrain as per the earlier regulation and have not submitted the same to the Council till date, shall approach any of the Verification Agencies mentioned in Point (2) above and obtain a comprehensive verification report from them for submission to the Council within three (3) months from the date of this Circular.

This Circular supersedes the Circular issued on 02 February 2021 regarding Verification of Bachelor's Degrees of Applicants for Engineer's License.

7. يجب على مقدمي الطلبات الذين حصلوا على ترخيص مشروط بتقديم معادلة شهادة البكالوريوس في الهندسة من وزارة التربية والتعليم في مملكة البحرين وفقاً للنظام السابق ولم يقدموا المعادلة إلى المجلس حتى الآن، التواصل مع أي من شركتي التحقق المذكورتين في النقطة (2) أعلاه لغرض الحصول على تقرير تحقق شامل صادر من أحدها ومن ثم تقديمه إلى المجلس في خلال ثلاثة (3) أشهر من تاريخ هذا التعميم.

يعمل بهذا التعميم من تاريخ إصداره، ويلغى تعميم المجلس الصادر بتاريخ 2 فبراير 2021 بشأن إجراءات المجلس للتحقق من شهادة البكالوريوس لطالبي الحصول على رخصة مهندس.


المهندسة مريم أحمد جمعان
رئيس المجلس
Eng. Mariam Ahmed Jumaan
Chair

Copies to:

- All Government Entities.
- All Engineering Offices.
- Contracting Companies.
- CRPEP's website & Social Media accounts.

نسخة إلى:

- جميع الجهات الحكومية
- جميع المكاتب الهندسية.
- شركات المقاولات.
- الموقع الإلكتروني للمجلس وحسابات التواصل الاجتماعي.